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Wij stellen u voor kennis te nemen van:

De antwoorden op de Artikel 45-vragen van de PvdA en D66 met het onderwerp “Schriftelijke vragen 
Biomassa”.
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Toelichting op het voorstel

Op 31 juli 2020 zijn door de heren Mart oude Egbrink van de PvdA en David Hof van D66 vragen 
gesteld op grond van Artikel 45 in verband met het onderwerp "Schriftelijke vragen Biomassa”. 

Hieronder zijn de vragen integraal overgenomen, gevolgd door een antwoord. 

De gestelde vragen overlappen deels de reeds aan u toegezonden informatienota “Biomassa deel 1” 
van 25 augustus 2020. Deze is als bijlage bijgevoegd.  

Algemeen
1. Hoe kijkt het college naar de uitkomsten van de onderzoeken van het PBL en de SER?
De PBL-rapportage bevat waardevolle aanbevelingen voor het nieuwe ‘integrale duurzaamheidskader 
biomassa’.  De PBL-rapportage  vomt een belangrijke bouwsteen voor het SER-advies. Het college is 
blij met de heldere lijn die het SER-advies geeft.

2. Deelt het college de door de PvdA en D66 geschetste oplossingsrichting?
Op het moment dat de reactie van het rijk op het SER-advies en PBL-rapportage beschikbaar is, zullen 
wij ons huidige duurzaamheidsbeleid hieraan toetsen en uw raad informeren over de gevolgen hiervan 
voor ons gemeentelijk duurzaamheidsbeleid. Wij actualiseren het gemeentelijk beleid hierop in nauwe 
samenspraak met u en onze stakeholders zoals de provincie Overijssel. 

3. Is het college nog van plan nieuwe biomassacentrales toe te staan?
De initiatiefnemer van de biomassacentrale Voorst, de firma Brouwer Duurzame Energie Ontwikkeling 
B.V., heeft in haar brief van 21 februari 2020 aangegeven om met de gemeente Zwolle in gesprek te 
gaan over de uitkomsten van de PBL-rapportage en het SER-advies. We zijn inmiddels in gesprek. 
Begin augustus 2020 heeft de firma Brouwer de SDE beschikking ontvangen. Tevens heeft de firma 
Brouwer een bewonersklankbord ingesteld. En is er al een eerste bewonersavond geweest. De 
belangen van onze inwoners zijn voor ons belangrijk en we volgen dit proces nauwgezet. We komen 
met de informatienota “Biomassa deel 2” op de voortgang terug. 

Algemeen geldt dat wanneer er een vergunningsaanvraag voor een biomassacentrale binnenkomt dan 
toetsen wij deze aan de huidige landelijke wetgeving. Hierin zijn ook de effecten op de omgeving, met 
name op het gebied van milieu en gezondheid, verankerd. Voldoet een aanvraag aan de landelijke 
wetgeving, dan is de gemeente wettelijke verplicht de vergunning te verlenen. 

4. Op 4 juni 2019 heeft het college aangegeven op basis van de onderzoeken van het PBL en de 
SER de huidige strategie te toetsen en waar nodig bij te stellen. Wanneer kan de raad een 
raadsvoorstel met een bijstelling van beleid verwachten?

College gaat vooruitlopend op nieuwe landelijke wet, kader en regelgeving geen positie innemen. De 
SER adviseert het Kabinet om de regie te nemen ten aanzien van dit vraagstuk. In de raadsnota 
“Biomassa deel 2” komen we hier nader op terug.

Bestaande centrales

file://test.intern/Data/GezamenlijkY/Gemeente/Div/Handleidingen_WO/formats%20college-raad/html/informatienota%20voor%20college%20en%20raad%20handleiding.htm
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5. Volgens de SER kan de inzet van biogrondstoffen voor flexibel vermogen, voor warmte via 
bestaande warmtenetten en pieklast, een mogelijke overbruggingstoepassing zijn. Wat betekent 
dit volgens het college voor de bestaande biomassacentrales in Zwolle?
Zie beantwoording vraag 1 t/m 4.

6. Worden de bestaande warmtenetten die nu draaien op deze centrales met prioriteit 
aangesloten op duurzamere warmtebronnen?
Zodra er meer duidelijk is over het duurzaamheidskader vormt dit een onderdeel van de brede 
afweging en actualisatie van het duurzaamheidsbeleid.

7. Hoe lang blijven de bestaande centrales, deze laagwaardige toepassingen, nog draaien (op 
houtpellets)?
Dit is afhankelijk van het nog op te stellen rijksbeleid, hier is nog geen tijdsindicatie aan te geven. 

8. Is het college bereid – voor de periode dat deze centrales nog gebruikt worden - te kijken hoe 
deze qua uitstoot (CO2, fijnstof, stikstof, etc) verbeterd kunnen worden?
Afhankelijk van het nog op te stellen Rijksbeleid gaat het college bepalen of er aanvullende acties 
richting deze centrales nodig zijn om de uitstoot te verbeteren. 

Beoogde centrale op Voorst
9. Per brief in februari 2020 heeft Brouwer aangegeven bereid te zijn om in gesprek te gaan over 
d uitkomsten van de onderzoeken van het PBL en de SER. Is het college van plan om dit ook te 
gaan doen?
a. Zo ja, met welk doel?
b. Zo nee, waarom niet?
Het college is en blijft in gesprek met Brouwer om de mogelijkheden te verkennen hoe te anticiperen 
op het verwachte duurzaamheidskader. Brouwer heeft een klankbordgroep van bewoners ingesteld. Ze 
willen tegemoet komen aan de wensen van de bewoners door met hen afspraken te maken over de te 
treffen maatregelen die verdergaand zijn dan het wettelijk minimum. Vanuit de gemeente zullen we 
waar nodig in dit proces ondersteunen. Daarnaast zijn we aan het onderzoeken hoe wij dergelijke 
afspraken kunnen verankeren tussen Brouwer en de gemeente. In de raadsnotitie “Biomassa deel 2” 
komen we hier op terug.
 
10. Mocht de centrale op Voorst toch gerealiseerd worden, is het college dan bereid scherp aan 
te dringen op het toepassen van de aangescherpte emissie-eisen die minister Wiebes wil laten 
gelden vanaf 2022?
Het college is bereid om in het gesprek met Brouwer dit onderwerp mee te nemen. Brouwer heeft al 
laten weten de intentie te hebben om haar installatie aan deze normen  te laten voldoen. We 
onderzoeken de juridische mogelijkheden om dit in afspraken tussen Brouwer en de gemeente vast te 
leggen (zie vraag 9.). 

11. Welke gevolgen heeft de huidige stikstof-problematiek voor de realisatie van de 
biomassacentrale op Voorst?

12. Welke stikstofruimte zou het niet-realiseren van de biomassacentrale op Voorst opleveren? 
Hoeveel woningen/projecten zijn daarbij gebaat in Zwolle?
Antwoord vraag 11 en 12.
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De vergunningsprocedure Wet natuurbescherming (Wnb) voor de biomassacentrale op Voorst, waarin 
het stikstofvraagstuk een onderdeel is, is in behandeling. Het bevoegd gezag is de provincie Overijssel.

Klimaatambities
13. In welke mate dragen de huidige biomassacentrales in Zwolle (op papier) bij aan de 
klimaatambities in Zwolle?
De klimaatambitie is een aardgasloos Zwolle in uiterlijk 2050. Door de huidige biomassa installaties zijn 
circa. 750 woningen (van de circa 57.000 woningen in Zwolle) aangesloten op een niet fossiele 
warmtevoorziening.

14. Wat betekent dit aan extra energieopwekking indien dit volledig vervangen zou worden door 
windmolens of zonneparken?
De volledige warmteopwekking van de huidige biomassacentrales in Zwolle betekent een equivalent 
aan energie van globaal één extra windturbine of  tussen de 5 ha (intensief) en 10 ha (extensief) 
zonnepark. De huidige bron (hoge temperatuur) zal niet zo maar 1 op 1 uitwisselbaar zijn met 
alternatieve duurzame bronnen zonder dat dit infrastructurele aanpassingen (gebiedsniveau) en/of 
isolatie inspanning  (gebouwniveau) vergt. 

15. Hoe is het college van plan de uitfasering van deze centrales te compenseren?
In verband met alle afhankelijkheden, waaronder het standpuntbepaling van het Rijk, is hier nog geen 
antwoord op te geven.
.
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